
Social- og Ældreudvalget

Til: Social- og ældreministeren

Dato: 16. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 447
På side 99 i Furesø Kommunes ”Effektiviserings- og besparelsesforslag til Budget 2020 –
2023” (version pr. 24.10.2019) fremgår følgende: ”Flere borgere med særlige behov skal
tilbydes en plejehjemsplads frem for en plads på et – købt – specialiseret tilbud. Dette
kan også omfatte nuværende borgere med BPA ordninger. Foreløbig vurderes det, at 1-2
borgere årligt vil kunne få plads på kommunens plejehjemspladser. Det kan fx være bor-
gere fra egne og eksterne botilbud, borgere med BPA ordninger eller fra eget hjem, hvor
plejebehovet er blevet det primære behov for borgeren. Det vurderes, at der fra 2022 er
et potentiale på kr. 900.000. Udgiftsspændet i de konkrete foranstaltninger varierer meget
alt efter om borgerne kommer fra en BPA-ordning og eller har været hjemmeboende.
Potentialet på kr. 900.000 er et estimeret gennemsnit.” Vil ministeren kommentere dette
spareforslag og redegøre for, om ministeren mener, det er i overensstemmelse med
gældende lovgivning og om ministeren mener, det er rimeligt, samt hvad ministeren agter
at foretage sig i forhold til ovenstående budgetforslag?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Adsbol@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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